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Generalforsamling i Dansk Pæonselskab 2023 
Lørdag d. 25. februar 2023 kl. 16.30 

i Domus Felix, Bygaden 20, Lejre. 

  

 

Dagsorden 

 

1. Valg af dirigent og referent 

2. Godkendelse af dagsorden 
3. Fremlæggelse og godkendelse af bestyrelsens beretning om foreningens 

virksomhed i det forløbne år, herunder forhold jævnfør § 3, stk. 4 og 5, § 

7, stk. 1, og § 17, stk. 1 og 2 

4. Fremlæggelse og godkendelse af revideret årsregnskab HER 

5. Vejledning fra generalforsamlingen til bestyrelsen om hvordan Dansk 

Pæonselskab skal udvikle sig fremover og bestyrelsen bruge sine 

ressourcer: 

– Skal vi fokusere mere på at formidle ny viden om arternes historie, 
forædling og nye sorter? 

– Skal vi fokusere på at udbrede generelt kendskab til pæoner, f.eks. 
gennem messedeltagelse, Pæontidende og foredrag? 

– Skal vi forsøge at vækste foreningen, f.eks. ved annoncering i Haven, 
lokalaviser, og på planteskoler? 

– Skal vi primært være en lille hyggelig forening med f.eks. min. 3 slags 

hjemmebag til møderne og hyggelige fællesrejser? 

– Eller skal vi det hele på en gang? 
    Bestyrelsen vil komme med et oplæg. 

6. Arbejdsprogram og budget for det kommende år 
7. Behandling af bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer. 

Begrundelsen for ændringerne er alene tilpasning af vedtægterne til 
elektronisk kommunikation med medlemmer (hjemmeside og e-mail) til 

erstatning for post. Ændringerne vil blive gennemgået på 
generalforsamlingen.    

8. Behandling af indkomne forslag fra medlemmerne 

Der er ikke indkommet forslag 
9. Fastsættelse af kontingent for næstfølgende kalenderår 

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent 

10. Valg af bestyrelse og suppleanter 
11. Valg af revisor og revisorsuppleant (udenfor bestyrelsen) 

12. Eventuelt 
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Referat 

 

1. Valg af dirigent og referent 

 

Per Bjørn Nielsen blev valgt som dirigent. Han konstaterede, at 

generalforsamlingen var varslet lovligt.  

 
Merete Stephens valgtes som referent.  

 

2. Godkendelse af dagsorden 

 
Dagsordenen blev godkendt. Det skal dog nævnes, at den dagsorden, der blev 

fremvist på lærredet under generalforsamlingen, ved en fejl var en anden end 

den udsendte, hvilket gav anledning til diskussion. Dette referat er skrevet 
med udgangspunkt i den udsendte, korrekte dagsorden.  

 

3. Fremlæggelse og godkendelse af bestyrelsens beretning om 
foreningens virksomhed i det forløbne år, herunder forhold jævnfør § 

3, stk. 4 og 5, § 7, stk. 1, og § 17, stk. 1 og 2 
 

Peter fremlagde bestyrelsens beretning, som kan ses i bilag.  
 

4. Fremlæggelse og godkendelse af revideret årsregnskab 

 

Per Jensen fremlagde årsregnskabet og budgettet. Deltagere på 
generalforsamlingen fik udleveret årsregnskabet og budgettet i papirform. 

Dansk Pæonselskab har haft lidt flere udgifter til informationsmateriale og 
flytning af Poul Brandts pæoner til et nyanlagt bed på Ledreborg.  
Vores kontingent er noget lavere end budgetteret.  

Det er vigtigt at holde sig for øje, at nyindmeldte medlemmers kontingent 
bogføres det år, hvor de melder sig ind, selvom indmeldelsen også gælder det 

følgende kalenderår.  
 

2022 har været et opstartsår med Betalingsservice, og fra 2023 kan alle 

medlemmer selv tilmelde sig. Det er nyt og har påført os ekstra udgifter.  

 

Vi har drøftet den økonomiske situation og talt om hvad vi kan ændre. Vi 

håber at kunne rekruttere flere frivillige i nærområdet til at luge bedene på 

Ledreborg ved bl.a. at avertere i Lejre folkeblad. Vi skal helst op på ca. 125 
betalende medlemmer for at det kan løbe rundt. 

 

Vi diskuterede, om det ville være en god ide at udgive Pæontidende 

elektronisk, hvilket fik en blandet modtagelse. Der blev aftalt blandt de 

fremmødte, at der skulle laves en spørgeskemaundersøgelse, om hvordan 

bladet Pæontidende i fremtiden skal udgives. Det være sig i form af et fysisk 
blad eller et elektronisk udgivet ditto. I første omgang vil vi gerne nedsætte 

antallet af trykte blade til 2 om året og udgive et blad elektronisk. 
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Hjemmesiden er dyr og kan måske gøres billigere. Der ligger en 

servicekontrakt som betales for et år ad gangen. 
 

5. Vejledning fra generalforsamlingen til bestyrelsen om hvordan Dansk 

Pæonselskab skal udvikle sig fremover og bestyrelsen bruge sine 
ressourcer: 

 

– Skal vi fokusere mere på at formidle ny viden om arternes historie, 
forædling og nye sorter? 

– Skal vi fokusere på at udbrede et generelt kendskab til pæoner? (gennem 

messedeltagelse, Pæontidende og foredrag) 

– Skal vi forsøge at vækste foreningen? (annoncering i Haven, lokalaviser, 
planteskoler) 

– Skal vi primært være en lille hyggelig forening? (min 3 slags hjemmebag til 

møderne, hyggelige fællesrejser) 

– Eller skal vi det hele på en gang? 
 

Peter Lunding fremlagde bestyrelsens ideer til aktiviteter, som blev drøftet i 
forsamlingen. Dansk Pæonselskab har tre hovedaktiviteter:  

1. Afholdelse af pæonarrangementer, bl.a. årsmøde med foredragsholdere og 
deltagelse på messer, undervisning, kåring af årets pæon m.m.  

2. Udgivelse af Pæontidende. 
3. Pasning af bedet på Ledreborg.  

Samlet presser det foreningen økonomisk og arbejdsmæssigt. Debatten viste, 
at der var mange tilhængere til alle tre aktivitetsområder, og ikke et udtalt 

ønske om at prioritere nogle på bekostning af andre.  
Det blev diskuteret, om vi kunne hverve flere frivillige og forbedre økonomien 

herigennem.  

Der blev også diskuteret kontingentforøgelse.  

Til at øge medlemstallet, blev der stillet forslag om at udarbejde foldere og 
informationsmateriale til biblioteker, planteskoler og kulturinstitutioner.   

Pæontidende i rent elektronisk /fysisk form med tilhørende differentieret 
kontingent blev debatteret. Øget og differentieret entreindtægt (mellem 

medlemmer, husstand og ikke-medlemmer) til arrangementer blev debatteret. 

Bestyrelsen blev opfordret til at tage debatten og forslagene ad notam og 

fremlægge et forslag på næste generalforsamling. 

 

6. Arbejdsprogram og budget (HER) for det kommende år 

Se bilag. 

7. Behandling af bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer. 

 

De eksisterende vedtægter med rettelsesmarkering er her og de nye 
vedtægter efter vedtagelse her 

Begrundelsen for ændringerne er alene tilpasning af vedtægterne til 

elektronisk kommunikation med medlemmer (hjemmeside og e-mail) til 
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erstatning for post. Ændringerne vil blive gennemgået på 

generalforsamlingen.   
 

Sanne Bjerknæs fremlagde forslagene til vedtægtsændringer.  

Dagsordenen med vedtægtsændringer var korrekt og rettidigt kommunikeret 
til alle medlemmer inden mødet. Men pga. tekniske problemer manglede 

punktet om vedtægtsændringer på den dagsorden, der blev vist og godkendt 

under pkt. 2, "Godkendelse af dagsorden". Efter en kort debat konkluderede 
dirigenten, at det ikke burde have betydning for behandling af 

vedtægtsændringen, da dagsordenen med vedtægtsændringer var lovligt og 

rettidigt varslet. Forsamlingen tilsluttede sig, og ændringerne blev enstemmigt 

vedtaget. 
 

 

8. Behandling af indkomne forslag fra medlemmerne 

 
Ingen indkomne forslag. 

9. Fastsættelse af kontingent for næstfølgende kalenderår 

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent, men vil ikke afvise en forøgelse af 
kontingentet på længere sigt. En eventuel kontingentstigning kunne knyttes til 

det trykte blad, da trykke- og portoudgifter til Pæontidende udgør en væsentlig 

del af vores omkostninger.  Bestyrelsen vil undersøge forskellige alternativer 

og lade det indgå i overvejelserne om de fremtidige aktiviteter i Dansk 
Pæonselskab 

10. Valg af bestyrelse og suppleanter 

Hans-Henrik Jonasson ønskede ikke at genopstille til bestyrelsen. Britt 
Andersen blev opfordret af flere, og accepterede at træde ind i bestyrelsen.   

 

11. Valg af revisor og revisorsuppleant (udenfor bestyrelsen) 
 

Karsten Agersted fortsætter som revisor. 
Per Bjørn Nielsen valgtes til revisorsuppleant. 

 

12. Eventuelt 
 

Det blev foreslået, at vi i Dansk Pæonselskab slår os sammen med andre 

planteforeninger, fx Rosenselskabet, når vi har et spændende oplæg på 
programmet. Det kan være med til at fordele udgifterne og måske også 

trække flere interesserede besøgende til glæde for arrangørerne. 
 

Dirigenten takkede for god ro og orden og afsluttede generalforsamlingen.  

 


